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Referat af HB-møde den 13. april 2023 
På Teams 

 
 

Tilstede: 
Pia Risør Bjerre, Tina Carøe Rosenkilde, Barbara Taubert, Anette Nørgaard Jappe, Leah Porse 
Rasmussen, Maria Kristiane Brauner Pedersen, Lotte Bak Sørensen og Helle Hende Stærmose 
samt Betina Juul Nielsen (referent).  
 
Under punkt 2: Anne Dahl Hansen og Malene Christensen 
Under punkt 4: Cathrine Støvring Preussler og Josefine Svalling 
Under punkt 5: Alberte Peiding og Josefine Svalling 

 
Pkt. Emne 

  
1. 
 

Godkendelse af dagsorden og referat 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Referat af HB-mødet den 12. marts 2023 blev godkendt med få rettelser. 

  
2. Team Gruppe- og regionsudvikling 

Der blev budt velkommen til Anne Dahl Hansen og Malene Christensen og 
sagsfremstillingen blev fremlagt. 
 
Teamets formål og konkrete opgaver blev forventningsafstemt med 
hovedbestyrelsen. Forventningsafstemningen om teamets arbejde mundede ud i: 

• en præcisering af, at teamets primære opgave er at sparre med RL  
• at teamet med fordel kan koordinere med den nye organisationskonsulent, 

der arbejder med nystartsprojektet 
 
Teamet er på vej med en tydelig rammesætning af arbejdsgangene i samarbejdet med 
Regionsledelser og grupper. 
 
Den aktuelle problemstilling med manglende ressourcer i teamet blev drøftet. 
Hovedbestyrelsen drøftede i den forbindelse flere muligheder for at finde flere 
ressourcer. 
 
Teamet orienterede om aktuel status på deres arbejde i øvrigt.   
Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

  
3. Nyt fra styregrupper 

Sagsfremstillingen blev fremlagt. 
 
Styregrupperne for henholdsvis Regionsledelser og for Teams fremlagde hver især en 
kort status på, hvad der rør sig i de to enheder.  

  
4. Nyborg Strand kursus 2023 

Der blev budt velkommen til Cathrine Støvring Preussler og Josefine Svalling 
og sagsfremstillingen blev fremlagt. 
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Der blev orienteret om aktuel status på Nyborg Strand kursus 2023 herunder 
milepælsplan og budget. Der er fundet tre medlemmer til projektgruppen. Der 
afventes svar fra en fjerde. 
 
Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 
 
Budgettet blev gennemgået og argumentet for de relativt lave deltagerpriser blev 
fremsat. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede budgettet og den foreslåede deltagerpris v/en 
overnatning. Hovedbestyrelsen ønsker deltagerprisen for to overnatninger justeret, 
som aftalt. 

 
Hovedbestyrelsen godkendte, at der evt. kan søges tilskud fra Vanløsepuljen. 

  
5. Budget for Pigespejderevent 2023 

Der blev budt velkommen til Alberte Peiding og Josefine Svalling og 
sagsfremstillingen blev fremlagt. 
 
Der blev orienteret om aktuel status på eventet. Planlægningen er i fuld gang. 
Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 
 
Budgetscenarierne for eventet blev fremlagt. Der søges fonde til eventet. 
Hovedbestyrelsen drøftede budgettet og bakkede op om ideen om, at det gøres 
økonomisk overkommeligt for alle at deltage med en relativt lav deltagerpris. 
 
Hovedbestyrelsen godkendte budgettet for Pigespejderevent 2023 og den foreslåede 
deltagerpris. 
 

6. Nedlæggelse af Augusta Skagen 
Sagsfremstillingen blev fremlagt. 
 
På gruppens generalforsamling i januar blev det besluttet, at man ønsker at lukke 
gruppen. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede at nedlægge Augusta Skagen og godkendte, at 
gruppens beskedne midler anvendes som foreslået i sagsfremstillingen. 
 

7. Korpskontorets modus operandi 
Sagsfremstillingen blev fremlagt og motiveret. Målet er at synliggøre de forskellige 
arbejdsgange på korpskontoret, som bl.a. beslutninger i hovedbestyrelsen 
afstedkommer. 
 
De tre forskellige scenarier med tilhørende arbejdsgange på korpskontoret blev 
gennemgået. 
 
Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 
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8. Vækststrategi 
Sagsfremstillingen blev fremlagt. 
 
Vækststrategiens tre spor blev gennemgået. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede vækststrategien og kom i den forbindelse ind på 
forskellige udfordringer og mulige løsninger herpå. 
 
Hovedbestyrelsen vedtog vækststrategien. 
 

9. Plan for deltagelse på ungdomskurser 2023 
Sagsfremstillingen blev fremlagt. 
 
Mange unge har misset chancen for at komme afsted på Unglederkursus, da der den 
sidste tid er udbudt meget få kurser. Det foreslås derfor, at grupper opfordres til at 
sende deres unge ledere på kurser hos KFUM-Spejderne og/eller Det Danske 
Spejderkorps, så længe der ikke findes et relevant tilbud i eget korps. Forslaget 
bakkes op af Team Uddannelse, der samtidigt fremhæver, at bør gøres opmærksom 
på de Unglederkurser, der udbydes i korpset. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede forslaget. 
 
Hovedbestyrelsen godkendte, at korpset i 2023 anbefaler grupperne at benytte 
ungdomskurser hos KFUM-Spejderne og Det Danske Spejderkorps og understregede i 
den forbindelse, at der også skal gøres opmærksom på korpsets egne 
Unglederkurser. 

  
10. Eventuelt 

Sekretariatschef hos Spejderne 
Sekretariatschefen fratræder sin stilling med udgangen af april, da hun har fået nyt 
job. 
 
Udvikling af Spejderklinten 
Der er i dialog i gang ml. Klintefolket og korpskontoret om forskellige udviklingstiltag 
på Spejderklinten. Der søges funding til initiativerne. 
 
Unglederkurser 
Der er i dialog i gang med Team Uddannelse om at koble Copenhagen Data på 
Unglederkurserne i efterårsferien. 
 
Møde med YSGer 
En repræsentant fra hovedbestyrelsen skal mødes med YSGerne for at tale om 
aktuelle emner i korpset. Der indhenter inputs til mødet hos hovedbestyrelsen. 
 
Møde med ligestillings- og digitaliseringsministeren 6. juni 
Formand, generalsekretær, kommunikationskonsulent og en repræsentant fra Team 
Pigespejderidentitet mødes med ministeren 6. juni på Holmen. 

 


